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Kommunala pensionärsrådets protokoll 2024-05-29  

Tid och plats  
2024-05-29 klockan 09:00-12:00 i Folkets hus, B-salen 

Beslutande ledamöter 
Annika Krispinsson (C) ordförande, Pär Rickman (PRO Heby), Ulla-Britta Andersson (PRO Vittinge), Eva 

Lööf (PRO Tärnsjö), Birgitta Johansson (SPF Heby), Lennart Hognert (RPG Östervåla), Göran Hillbom (C) § 

5-14, Uno Philipsson (PRO Östervåla), Carola Eriksson (S) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Marie Tranell (PRO Heby), Gun Herou (PRO Vittinge), Curt Fogelin (PRO Östervåla), Margareta Elmersjö 

(SPF Heby), Anders Kihl (RPG Östervåla), Ing-Mari Fogelberg (SD) § 5-14, Hans-Göran Björk (KD) 

Övriga närvarande 
Sebastian Runbom, nämndsekreterare, Karin Johansson, verksamhetschef, vård- och omsorgsboende § 6, 7 

och 9, Bekhal Ali Hawez, enhetschef vård- och omsorgsförvaltningen § 6, 7 och 9, Helena Arwidsson, 

enhetschef kortidsenheten § 6, 7 och 9, Linda Ahlin, kommunikatör § 14   

Val av justerare 
Pär Rickman (PRO) 

Tid och plats för justering 
Onsdag 5 juni klockan 08:30 på kommunkontoret 

Justerade paragrafer 
§ 5- 17  

Underskrift 

 _______________________________________________________________  

Annika Krispinsson, ordförande 

 _______________________________________________________________  

Pär Rickman, justerare 

 _______________________________________________________________  

Sebastian Runbom, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2024-05-29 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2024-06-05 

Datum då anslaget tas ned 
2024-06-26 

Underskrift 

_______________________ 
Sebastian Runbom 
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Kpr § 5   

Revidering av föredragningslistan 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Fastställer föredragningslistan.  

 

Sammanfattning  
Annika Krispinsson (C) anmäler att hon ska ge information om kollektivtrafiken under övriga frågor. 
 
Ärendet, c, läggs till i föredragningslistan. 
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Kpr § 6  Dnr KS/2023:33  

Information om Rungården 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Karin Johansson, verksamhetschef, vård- och omsorgsboende och Bekhal Ali Hawez, enhetschef 

vård- och omsorgsförvaltningen svarar på frågorna som ställts av KPR.  

Pensionärsorganisationerna upplever att det är svårt att komma in på Rungården för att 

”underhålla” de boende. Bekhal Ali Hawez, enhetschef vård- och omsorgsförvaltningen, svarar på 

frågan. Alla är välkomna bara man bokar tid. Vi har aktiviteter sju dagar i veckan.  

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 7 Dnr KS/2023:33  

Vilken information som ges om hemförsäkring vid flytt till 

särskilt boende 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Pensionärsrådet har ställt frågan till förvaltningen om det informeras om hur viktigt det är att 

man bibehåller hemförsäkringen vid flytt till särskilt boende. 

 

Bekhal Ali Hawez, enhetschef vård- och omsorgsförvaltningen, informerar om hur de arbetar med 

att tillhandahålla information om hemförsäkring. Så fort någon flyttar in informerar vi om 

hemförsäkring samt att man lämnar ut en broschyr med bland annat denna information. Alla 

nyinflyttade får denna information. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 8 Dnr KS/2023:33  

Information om maten på Lövsta 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Kommunala pensionärsrådet har ställt en fråga till förvaltningen: ”Maten på Lövsta. De boende på 

Torget samt besökare på Mötesplatsen måste beställa maten en vecka i förväg, hur fungerar de 

när övriga äldre kan gå oannonserade och äta på Lövsta. Nu har även kvaliten på maten varierat 

så att Torget har valt att beställa mat från skolköket”.   

 

Katarina Virhammar, enhetschef Kosten, besvarar de frågor som KPR har ställt angående maten 

och svarar på frågor som rör verksamheten. Beställningar har alltid varit tvungna att göras minst 

en vecka i förväg. På Lövsta tillagas maten dagligen, med några extra portioner för de som 

kommer utifrån för att äta, men om man är ett större sällskap måste man ringa i förväg och 

meddela sin ankomst. Jag föreslog en övergång från skolköket till centralköket eftersom Lövsta 

serverade soppa på samma dag som församlingshemmet och att folk föredrog soppan på 

församlingshemmet. Jag har inte hört några klagomål om varierande kvalitet.  

 

Vi strävar efter att minimera vårt matsvinn så mycket som möjligt. Möjligheten att beställa två 

olika maträtter kommer att införas framöver. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 9 Dnr KS/2023:33  

Städning på Lövsta korttidsboende 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Boende på Lövsta korttidsboende har uppmärksammat pensionärsrådet på att de upplevt att det 

inte städats på två veckor.  

 

Helena Arwidsson, enhetschef kortidsenheten svarar. Städning av allmänna utrymmen görs varje 

natt. Vid flyttstädning genomför vi en grundlig städning inför att en ny person ska flytta in. 

Rumsstädning sker vanligtvis en gång i veckan, men kan även ske var tredje vecka beroende på 

om det är växelvård eller korttidsboendets längd. Utöver detta görs punktstädning, som är extra 

städning baserad på behov. Städningen varierar beroende på hur länge brukaren ska bo på 

boendet. 

 

Om det finns behov av prioritering, prioriteras omvårdnad framför städning. För att lämna 

synpunkter finns synpunktsblanketter tillgängliga och det går även bra att ringa oss. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 10 Dnr KS/2023:33  

Varför en avdelning på Lövsta inte har öppnat 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Kommunala pensionärsrådet har ställt en fråga om varför en avdelning på Lövsta inte har öppnat.  
Annika Krispinsson (C), ordförande i Vård och omsorgsnämnden, svarar på frågan.  
 
Anledningen är det stora underskottet inom vård- och omsorgsnämnden. Vi behöver omfördela 
budgeten, och den största kostnaden finns inom Individ- och familjeomsorgen (IFO), där 
socialtjänsten inte klarar budgeten. Kostnaden för   satt driva en avdelning på Lövsta uppgår till cirka 
5 miljoner kronor per år. Vi har hållit en avdelning stängd för att kunna omallokera medel till IFO och 
undvika ett alltför stort underskott. Det är dock möjligt, om behovet av platser ökar, att vi måste 
öppna avdelningen senare under året. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 11 Dnr KS/2023:33 106 

Vafabs tilldelning av kompostpåsar i norra kommundelen 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen.  

 

Sammanfattning  
I norra kommundelen upplever man att det är svårare att få tag på kompostpåsar och 

pensionärsrådet undrar om VafabMiljö har minskat på tilldelningen av dessa.  

 

Enligt skriftligt svar från VafabMiljö så delar de ut kompostpåsar en gång per år och har gjort det 
länge. Utöver det så finns det alltid att hämta på återbruket.  

 

Ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden, Per Möller (C), är Heby kommuns representant i 
VafabMiljös styrelse, frågan delges därför honom. 

 

Beslutsunderlag  
KPR förmötesanteckningar 2 maj 

Svar från Vafab angående kompostpåsar 

 

 

 

Delges 
P Möller 
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Kpr § 12 Dnr KS/2023:33 106 

Parkering vid vårdcentralen i Heby 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen, parkeringssituationen vid Vårdcentralen är dock inte löst. 

Sammanfattning  
Enligt pensionärsrådet är det ett ständigt besvär att det är svårt att hitta parkering vid 

vårdcentralen i Heby. Hebyfastigheter har stängt av parkeringen vid Tegelbacken. Där skulle de 

anställda kunna parkera så att främst de besökare som har svårt att gå skulle få det lättare. Det 

upplevs som väldigt stressande att inte hitta en parkering när man har en tid att passa. 

 

Hebygårdar svarar: 

”Eftersom Tegelbacken är tömd sedan länge (med enstaka undantag) finns inte behovet av 

parkeringen kvar för våra betalande hyresgäster, dvs den verksamhet som tidigare bedrevs i 

fastigheten.  

 

Idag har vi ca 5 platser uthyrda på den del av parkeringen som fortfarande är öppen. Valet att 

stänga av parkeringen gjordes av flera skäl bla för att slippa snöröjningshalkbekämpnings 

kostnaden under vintern, att försvåra för buskörning inkl slippa städa efter motorburna ungdomar 

under året, skadegörelse på motorvärmarstolpar osv.. Har vi den öppen innebär det 

underhållskostnader för oss för att lösa ett problem som egentligen är Regionens/Vårdcentralens 

ansvar. Att upplåta mark för personalparkering åt Regionen/Vårdcentralens anställda ligger inte i 

vårt uppdrag som Hebykommuns fastighetsbolag.” 

 

Kommunala pensionärsrådet är inte helt nöjda med svaret eftersom kommunens Vård- och 

Omsorgsnämnd fortfarande hyr Tegelbacken året ut. Därmed borde parkeringen kunna hållas 

öppen. 

 

Beslutsunderlag  
Svar från Hebygårdar angående parkering vid Tegelbacken 

KPR förmötesanteckningar 2 maj 

 

 

Delges 
L Hamark, Nära Vård och Hälsa, Region Uppsala 
Hebygårdar 
Heby vårdcentral 
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Kpr § 13 Dnr KS/2023:33 106 

Taxehöjningar och när de informeras om i förväg 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Till förvaltningen har pensionärsrådet ställt frågan om man informerar om i förväg när 

taxehöjningar ska göras.  

 

Bo Strömquist, ekonomichef har lämnat ett skriftligt svar: 

Frågan är inte helt enkel att besvara utifrån hur jag tolkar den. Det enkla svaret är att det beror på 

vad det handlar om. Som exempel kan nämnas en relativt omfattande informationskampanj när 

det gäller det beslut som fattades att från och med 1 april 2024 höja VA-avgiften. I exemplet 

gjordes förutom viss allmän information via heby.se, riktad information med utskick till VA-

abonnenter. Jag har under min tid inte varit med om ett motsvarande ärende utan avgifterna 

justeras enligt index eller andra grunder för justering av avgifter. Beroende på vilket 

avgiftsområde som gäller ligger ansvaret hos respektive ansvarig nämnd/förvaltning att förankra 

och i förekommande fall informera om väsentliga avgiftsförändringar. Alla avgiftsbeslut kräver 

stöd i lag; antingen kommunallag eller speciallagstiftning. 

 

När det gäller avgifter för exempelvis boende vid vårdboenden så företräds kommunen av 

Hebygårdar AB i förhandling med hyresgästföreningen. Förvaltningarna bereder avgifter inför 

kommande år och tar upp dessa till kommunstyrelsen som slutligt bereder ärendet inför 

kommunfullmäktiges beslut om mål och budget i november. Det finns då ett fönster att söka 

information om aktuella avgifter från det att beslut om förslag fattas i berörd nämnd till dess att 

beslut fattas i kommunstyrelsen och slutligen i handlingar till fullmäktige. 

 

Beslutsunderlag  
Svar från ekonomichefen på frågan om taxehöjningar 

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 14 Dnr KS/2023:33  

Information från kommunikation 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Linda Ahlin, kommunikatör, besvarar frågor och informerar om kommunikationsenhetens arbete, 

särskilt gällande målgruppsorienterad kommunikation och marknadsföring. 

 

Vi följer en kommunikationspolicy som styr vårt arbete. Policyn anger att kommunikationen ska 

vara planerad, resurseffektiv och resultatorienterad. 

 

Den största förändringen idag är vårt fokus på målgruppsorientering. Vi kan nu nå vår avsedda 

målgrupp mycket mer kostnadseffektivt. Till exempel nådde en film om tomter i Vittinge 300 000 

personer och kostade endast ett par tusen kronor att producera. En annons i en papperstidning 

når en person en gång och till stora kostnader, medan digitala annonser kan visas upprepade 

gånger under en längre period. 

 

Vi arbetar även med brottsförebyggande åtgärder i samarbete med andra enheter. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  

KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 15 Dnr KS/2023:33 106 

Mötesanteckningar från pensionärsorganisationernas förmöte 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Lägger anteckningarna till handlingarna. 

 

Sammanfattning  
Inför varje sammanträde har pensionärsorganisationerna ett förmöte där de diskuterar frågor 

som de önskar ta upp under kommunala pensionärsrådets sammanträde.   

Samtliga frågor handlades under detta sammanträde. 

 

Beslutsunderlag  
KPR förmötesanteckningar 2 maj 
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Kpr § 16 Dnr KS/2023:34 106 

Rapport från nämnder och styrelser 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Vid varje sammanträde för pensionärsrådet föredrar de deltagande representanterna från 

respektive nämnd om vad som är på gång inom deras olika verksamheter.   

 

Utbildningsnämnden  

Göran Hillbom (C), informerar om den nya skolan i Vittinge som invigdes förra veckan. Arbetet 

har påbörjats med att gräva i Harbo för att uppföra en ny förskola samt för att renovera delar av 

befintlig skola. Det är ett ventilationsproblem i Heby skola och det beräknas kosta 16 eller 17 

miljoner att uppgradera ventilationssystemet. Överväganden har gjorts angående användningen 

av moduler för att temporärt flytta elever till dessa. 

 

Kultur- och fritidsnämnden 

Carola Eriksson (S) informerar om nämndens pågående arbete, inklusive årets planer för Fun 

Camp. En nyhet för året är att Heby Arena kommer att erbjuda utomhusbad och ha öppet 

utomhus. 

 

Bygg- och miljönämnden  

Hans-Göran Björk (KD) meddelar att Sala kommun har valt att avsluta sitt samarbete med Heby 

kommun. Trots detta pågår arbetet som vanligt. Nämnden har identifierat 3700 enskilda avlopp 

som måste genomgå provtagning enligt EU-direktiv före 2027, detta arbete pågår.  

 

Vård- och omsorgsnämnden  

Annika Krispinsson (C), belyser de betydande utmaningarna inom Individ- och familjeomsorgen 

(IFO). Det sker en minskning av försörjningsstödet men en ökning av placeringar för både barn 

och vuxna samt en ökad efterfrågan på skyddat boende. Den främsta utmaningen ligger i att säkra 

tillräcklig kompetens inom området, och åtgärder vidtas för att göra tjänsterna så attraktiva som 

möjligt. Den ekonomiska situationen för Sveriges kommuner och regioner är utmanande, och 

bristen på utbildade socionomer till socialsekreterartjänsterna försvårar situationen ytterligare. 

Antalet orosanmälningar har ökat kraftigt, nästan fördubblats. 

 

Beslutsunderlag  
Muntlig redovisning  
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Kpr § 17   

Övriga frågor 
 

Sammanfattning  
Annika Krispinsson (C) informerar om att zonindelningen på UL är borttagna. Numera är det en och 
samma zon i hela länet. En enkelbiljett kostar 39 kronor och gäller i 75 minuter. För studenter och 
pensionärer är biljettpriset 27 kronor. Under sommaren är det gratis för alla sommarlovslediga barn 
och ungdomar.   

 

 

 

 


